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 شيوا نوروزي
    گزارش

ن  س�يو ا ر کنفد
فوتبال آسيا در 
تهران هم سودي براي کشورمان نداشت و ما 
باز هم مجبوريم رأي ناعادلانه بازي با تيم هاي 
س�عودي در زمي�ن بي ط�رف را بپذيري�م. 
در حال��ي که انتظ��ار مي رفت مس��ئولان ورزش 
کش��ور از طريق ديپلماس��ي ورزش��ي در مقابل 
زياده خواهي ه��ا و اعم��ال نفوذه��اي ضدايراني 
آل سعود بايستند و حق مس��لم ايران در ميزباني 
از همه تيم ه��اي آس��يايي را از AFC بگيرند، اما 
رئيس کنفدراس��يون قاره کهن آب پاکي را روي 
دس��ت وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال ريخت. 
در آخرين روزهاي سال 94 بود که عربستاني ها 
با بهانه قرار دادن تنش هاي سياسي با کشورمان 
کارشکني هاي برنامه ريزي ش��ده خود را عليه 
فوتبالمان شدت بخش��يدند. دلار هاي سعودي 
کاري کرد تا س��ران آس��يا ادعاي آنها مبني بر 
نبود امنيت کافي در کش��ورمان را تأييد کنند 
و به موج��ب آن رأي ب��ازي در زمين بي طرف 
صادر شد. تيم هاي باشگاهي کشورمان از فصل 
2016 به اجبار در ليگ قهرمانان در کشور ثالث 
با تيم هاي عربس��تاني روبه رو شده اند، تصميم 
کاملًا سياس��ي که باورش براي خيلي ها دشوار 
بود، اما AFC با اجراي آن طبق نظر آل سعود، 
ثابت کرد جدايي سياست از فوتبال غيرممکن 

است. 

    فوتبال پيام آور صلح 
ميزباني ديدار برگش��ت فينال ليگ قهرمانان آسيا 
موقعيتي را فراهم کرد تا وزير ورزش و جوانان جلسه اي 
با شيخ سلمان برگزار کند. مسعود سلطاني فر در ديدار 
روز گذشته  خود با رئيس کنفدراسيون فوتبال آسيا از 
او خواست تا يک بار براي هميشه فوتبال را از سياست 
جدا کند: »انتظار دارم مسائل سياسي را از ورزش جدا 
کنيد. حق تيم هاي ايراني است که ميزبان تيم هاي 
عربستاني باشند. نبض فوتبال آسيا در ايران مي تپد. 
از کنفدراس��يون فوتبال آس��يا انتظار داريم ورزش 
از مسائل سياس��ي جدا باش��د. ما ورزش و خصوصاً 
فوتبال را پيوند دهنده ملت ه��ا مي دانيم و معتقديم 
پيام آور صلح و دوستي بين ملت هاست. ظرفيت هاي 
فوتبال ايران در کنار کنفدراسيون فوتبال آسيا موجب 
موفقيت بيشتر فوتبال آسيا خواهد شد. از رهبر معظم 
انقلاب تا رياست جمهور و طرفداران پرشمار فوتبال 
ايران همه حامي فوتبال هستند و نسبت به مسائل آن 

توجه زيادي دارند.«
    پافشاري شيخ سلمان

مرد اول مديريت فوتبال آسيا در حالي که از شرايط 
فوتبال و کشورمان تعريف و تمجيد  کرد، اما باز هم 
نشان داد که از موضع ضدايراني AFC عليه ايران 
کوتاه نمي آيد. شيخ سلمان در ابتداي نشست خود با 
وزير ورزش کشورمان به موفقيت هاي تيم ملي ايران 
اشاره کرد و گفت: »فدراسيون فوتبال ايران در سال 
201۷ به عنوان بهترين فدراسيون انتخاب شد که 
اين نشان دهنده کار و تلاش زياد است و نمايشي که 

تيم ايران در جام جهاني داشت، تحسين اروپايي ها 
را هم به دنبال داشت. من به عنوان يک آسيايي از 
نمايش قدرتمند تيم ملي ايران در جام جهاني روسيه 
بسيار لذت بردم. ما براي رفع مشکلات فوتبال ايران 
و به خصوص باشگاه ها کمک هاي زيادي کرديم و 
تلاش خود را براي ارتباط بيشتر و بهتر بين اعضاي 
کنفدراسيون فوتبال آسيا به کار خواهيم گرفت.« 
رئيس AFC اما در ادامه ضمن حمايت از فوتبال 
کش��ورمان تغيير رأي پرونده ايران – عربستان را 
به گردن دادگاه CAS انداخت و عنوان کرد: »در 
خصوص پرونده بازي در زمين بي طرف بايد بگويم 
اين مسئله اي بوده که اين روزها در کميته مسابقات 
آسيا نيز مطرح شده است. همچنين سه روز پيش 
دادگاه عالي سوئيس در مورد آن رأي خود را صادر 
کرده اس��ت که اين رأي بالاتر از همه آراست و ما 
نمي توانيم روي اين رأي صحبت کنيم و هرچه باشد 
آن را اجرا خواهيم کرد، اما تا آنجايي که به ما مربوط 
شود تمام تلاش مثبت خود را براي حل اين موضوع 

انجام خواهيم داد.« 
نکته جالب اينجاست که شيخ سلمان مدعي شده 
دادگاه عالي ورزش سه روز پيش نظر نهايي خود در 
خصوص بازي تيم هاي ايراني وعربستاني در زمين 
بي طرف را اع��لام کرده، در حالي که فدراس��يون 
فوتبال ايران طي روزهاي اخير هيچ اشاره اي به اين 

موضوع بسيار مهم نکرده است!
    نقش فيفا

اسحاق جهانگيري نيز از فدراسيون جهاني فوتبال 

خواست اجازه دخالت سياست در ورزش را ندهد. 
معاون اول رئيس جمهور پيش از برگزاري فينال 
ليگ قهرمانان آس��يا در تهران جلس��ه اي با شيخ 
س��لمان داش��ت و ابراز اميدواري کرد مستطيل 
سبز از دنياي سياست دور بماند. جهانگيري گفت: 
»اختلافات سياسي ميان کشورها امري طبيعي 
است که گاه شدت مي گيرد و گاهي نيز به صلح و 
دوستي تبديل مي شود. انتظار ما از کنفدراسيون 
فوتبال آسيا اين است که اجازه ندهد مسائل سياسي 
بر فوتبال اثر بگذارد و براي انسجام ميان کشورهاي 
آسيايي تلاش بيشتري انجام دهد. با جلوگيري از 
ورود مسائل سياسي به فوتبال، فيفا نقش سازنده 

خود را در همبستگي ملت ها ايفا خواهد کرد.«
    اتفاقات مشکوک

با اينکه پيش از اين گفته مي ش��د جلسه کميته 
مس��ابقات AFC در تهران برگزار مي ش��ود، اما 
روزنامه قطري روز گذشته خبر داد مسقط به عنوان 
ميزبان اين نشست سرنوشت س��از انتخاب شده 
اس��ت. طبق برنامه قرار بود ميزبان ديدار برگشت 
اين فصل ليگ قهرمانان پذيراي سران فوتبال همه 
کشورهاي آسيايي و مديران ارشد AFC باشد تا 
در خصوص سهميه هاي ليگ قهرمانان تصميمات 
لازم اتخاذ ش��ود، اما روزنامه الرايه مدعي شد در 
تصميمات جديد اين جلسه پنجم آذر به ميزباني 
مس��قط برگزار خواهد ش��د. اتفاقي که نمي تواند 
بي ارتباط با خصومت هاي عربستاني ها و عدم تمايل 

آنها براي حضور در ايران باشد. 

جاده يک طرفه نباشيم!
صعود پرسپوليس به فينال ليگ قهرمانان آسيا  فرصت هاي خوبي را براي 
فوتبال ايران به دنبال داشت، فرصت هايي که شايد ديگر به اين راحتي ها به 
دست نيايد. در نگاه اول، شايد نظرها به رخت نويي جلب شود که به لطف 
موفقيت پرسپوليس بر تن آزادي شد و تغييراتي که به همين واسه صورت 
گرفت. مهم تر از نونوار شدن آزادي، اما حضور رؤساي AFC و FIFA به 
عنوان مهمانان ويژه فينال ليگ قهرمانان در ايران است، مهمانان پرقدرتي 
که حضورشان در ايران مي تواند دستاوردهاي مهم و تأثيرگذاري داشته 
باشد اگر همه حواس مس��ئولان گرم گرفتن عکس هاي يادگاري با آنها 
نباشد.  فرصتي بهتر از اين دست نخواهد داد. فوتبال ايران به طور همزمان 
ميزبان اينفانتينو رئيس فدراسيون جهاني فوتبال و شيخ سلمان رئيس 
کنفدراسيون فوتبال آسياس��ت. دو تن از مردان قدرتمند فوتبال آسيا و 
جهان، رؤس��ايي که به راحتي مي توانند گره از مشکلات مهم و اساسي 
فوتبال ايران باز کنند اگر راه و رسم رايزني و استفاده درست از اين فرصت 
ايجاد شده را بدانيم و مثل هميشه چون جاده اي يک طرفه، تنها در راستاي 
اهداف ديگران گام برنداريم، هرچند که حرف هاي شيخ سلمان نشان از 

چيز ديگري دارد!
در شرايطي که انتظار مي رود فدراسيون فوتبال و در رأس آن مهدي تاج 
و همچنين وزير ورزش زيرکانه از حض��ور مردان پرقدرت فوتبال دنيا در 
تهران به سود فوتبال ايران استفاده کنند، شيخ سلمان با زيرکي هرچه 
تمام تر آب پاکي را روي دس��تمان مي ريزد که براي فوتبال ايران، قدم از 

قدم برنخواهد داشت! 
رئيس بحريني کنفدراسيون فوتبال آسيا که طي اين سال ها بهره زيادي از 
حمايت هاي همه جانبه فوتبال ايران و دست اندرکاران و مسئولان آن برده، 
طي چند سال گذشته همواره از حل مشکل فوتبال ايران براي بازي در زمين 
بي طرف طفره رفته و حالا چشم در چشم وزير ورزش تأکيد کرده که دادگاه 
عالي ورزش دو، سه روز پيش رأي نهايي خود را داده و ديگر کاري نمي توان 
کرد. اين يعني مهر تأييد بر خصومت عربستان و ادامه روند غيراصولي که 
وجاهت فوتبال را زير سؤال مي برد. اما چه اهميتي دارد واقعيت ماجرا، وقتي 
شيخ سلمان در کنار اين اظهارنظر تلخ، تنها در حرف خود را حامي فوتبال 
ايران مي خواند و مي گويد که شما حمايت هزار درصدي ما را براي فوتبال 
ايران در کنار خود مي بينيد. او روابط کنفدراسيون فوتبال آسيا و ورزش 
ايران را صميمانه و دوستانه مي خواند، در حالي که شايد اگر حتي يک درصد 
از آن حمايتي که شيخ سلمان حرفش را مي زند عملي مي شد، تيم هاي 
باشگاهي ايران مجبور نبودند به ناحق و به دليل خصومت سعودي ها برابر 
نمايندگان عربستان در زميني بي طرف به ميدان بروند! زمين بي طرفي که 

البته در اکثر مواقع نيز انتخاب آن با عربستان بوده است!
صحبت هاي رئيس کنفدراسيون فوتبال آسيا در ايران نشان از عدم توانايي 
و قدرت لابي گري مسئولان ورزش و فوتبال ايران دارد. آقاياني که امروز، 
يک بار ديگر فرصتي طلايي گيرشان آمده تا براي حل مشکلات فوتبال 
ايران از آن بهره ببرند. فرصتي که حضور همزمان اينفانتينو و شيخ سلمان 
در تهران فراهم کرده، اما آيا برنام��ه اي براي گرفتن حق طبيعي فوتبال 
ايران از اين م��ردان پرقدرت وجود دارد و آقاي��ان گامي براي لابي کردن 
با رؤس��اي AFC و FIFA برداشته اند يا کمافي س��ابق دل به تعريف و 
تمجيد هاي بي ثمر و وعده هاي زباني شيخ سلمانی خوش کرده اند که طي 
تمام سال هاي حضورش در رأس کنفدراسيون فوتبال آسيا، يک طرفه از 
فوتبال ايران استفاده کرده، بي آنکه براي يک بار هم که شده پاسخي به اين 
حمايت ها داده باشد و گامي مثبت براي فوتبال ايران برداشته باشد. شايد 
چون آنها که بايد، هرگز در قبال حمايت هاي خود، خواس��ته اي از شيخ 
سلمان يا حتي اينفانتينو نداشته اند و عادت کرده اند چون جاده اي يک طرفه 
گوش به فرمان باشند و نمي توانند در قبال حمايتي که مي کنند چيزي هم   
بخواهند که اگر غير از اين بود، تيم هاي باشگاهي ايران امروز به ناحق برابر 
زورگويي عربستاني ها در زمين بي طرف بازي نمي کردند يا همچنان چشم 
به دست فيفا براي آزاد شدن پول هاي بلوکه شده اي که حق طبيعي فوتبال 
ايران است، نبودند، در حالي که می شد با حمايت هاي اينفانتينو راهي براي 

دريافت آن پيدا کرد. 

دنيا حيدري

بازي در زمين بي طرف هديه شيخ سلمان به ايران!
فدراسيون و وزارت باز هم حريف AFC نشدند

يک هفته تا پايان مهلت کناره گيري مديران 
بازنشسته ورزشي

 برخي چماق تعليق را 
براي ماندن علم کرده اند

  در حالي تا امروز هفت رئيس بازنشس�ته فدراس�يون هاي ورزش�ي 
کناره گيري کرده اند که در فاصله کمتر از يک هفته به پايان مهلت اجراي 
قانون منع به کارگيري مديران بازنشسته، تاکنون تکليف رؤساي دو 
فدراسيون واليبال و فوتبال که در ليست بازنشسته ها قرار دارند، مشخص 
نشده و مهدي تاج و احمد ضيايي حاضر به استعفا و کنار رفتن نيستند. 
ورزش اين روزها در انتظار هواي تازه است، هوايي که قرار است با اجرا شدن 
قانون منع به کارگيري بازنشستگان به ورزش تزريق شود و با ورود مديران 
جوان، تکاني به وضعيت فدراسيون هاي ورزشي داده شود. 26 آبان هم آخرين 
مهلتي است که با توجه به ابلاغ قانون منع به کارگيري مديران بازنشسته، 
مجلس به مديراني که مشمول اين قانون شده اند، داده است تا با نوشتن نامه 

استعفايشان راه را براي ورود جوان ها باز کنند.  
    تمکين 7 رئيس فدراسيون به قانون

با اين حال در ش��رايطي تنها کمتر از يک هفته تا 26 آب��ان و پايان مهلت 
مديران بازنشسته براي کناره گيري باقي مانده که تاکنون تنها هفت رئيس 
فدراسيوني که در ليست بازنشسته ها قرار داشتند، از سمت هايشان کنار 
رفته اند. اين در حالي است که مسئولان وزارت ورزش در مصاحبه هايشان 
آمار رؤساي بازنشسته را 12 تا 14 نفر اعلام کرده اند. 24 مهر، يک ماه پس 
از ابلاغ قانون بود که وزارت ورزش از کناره گيري چهار رئيس بازنشسته خبر 
داد. طبق اعلام معاون وزارت ورزش، غلامرضا اميني در فدراسيون قايقراني، 
حجت الله دهخدايي در فدراسيون چوگان و مصطفي کريمي در فدراسيون 
ناشنوايان به دليل بازنشستگي از سمت خود کنار رفتند و جاي خود را به 
سرپرست دادند. پس از درگذشت بهرام شفيع رئيس فدراسيون هاکي که 
مشمول قانون بازنشستگان بود، براي اين فدراسيون هم سرپرست معرفي 
شد تا براي چهار فدراسيوني که رئيس بازنشسته داشتند، تعيين تکليف 
شود.  در ادامه کناره گيري رؤساي بازنشسته ورزشي، 29 مهر هم با استعفاي 
محمدعلي صبور که در اجراي قانون منع به کارگيري بازنشستگان صورت 
گرفت، مسعود سلطاني فر امروز در حکمي احمد نامني را به عنوان سرپرست 

فدراسيون سه گانه منصوب کرد. 
12 آبان نوبت به کناره گيري دو رئيس بازنشس��ته ديگر ورزش��ي رسيد و 
عليرضا رحيمي رئيس بازنشسته فدراسيون هندبال از سمت خود برکنار و 
جاي خود را به رمضانعلي دولو به عنوان سرپرست داد. در فدراسيون جودو 
هم با تشکيل مجمع عمومي فدراسيون محمد درخشان رئيس بازنشسته از 

سمت خود استعفا کرد. 
    ماندن به هر قيمتي

در حالي تاکنون هفت رئيس بازنشسته فدراسيون هاي ورزشي از سمت خود 
کنار رفته اند که در فاصله شش روز مانده تا پايان مهلت اجراي قانون منع به 
کارگيري بازنشستگان، تکليف فوتبال و واليبال به عنوان دو فدراسيون مهم 
ورزشي هنوز مشخص نيست. مهدي تاج با توجه به قانون بايد فدراسيون 

فوتبال را ترک کند. 
با اين حال به نظر مي رس��د به رغم صراحت مجلس، مسئولان فدراسيون 
فوتبال براي ماندن رو به استفاده از حربه تعليق فوتبال توسط فيفا به دليل 
دخالت دولت در فوتبال آورده اند، به طوري که مهدي تاج پس از جلسه با 
رئيس مجلس با رد صحبت هاي لاريجاني، سعي کرده پاي فيفا را به ميان 
بکشد تا از اين طريق ماندني شود: »در همين رابطه الزامات بين المللي وجود 
دارد که فدراسيون فوتبال بايد استقلال خود را حفظ کند و لازم است در اين 
زمينه بررسي هايي با در نظر گرفتن الزامات بين المللي و فيفا صورت گيرد.« 
اين اظهارنظر در حالي مطرح شده که قانون منع به کارگيري بازنشستگان 

توسط مجلس تصويب شده و ارتباطي به دولت ندارد. 
احمد ضيايي، رئيس بازنشسته فدراسيون واليبال ديگر مديري است که 
حاضر به اس��تعفا و اجراي قانون منع به کارگيري بازنشس��تگان نيست و 
در حالي که تنها يک هفته تا پايان اج��راي اين قانون باقي مانده، حاضر به 
کناره گيري نشده است. ضيايي معتقد است رئيس فدراسيوني شغل نيست و 
مشمول اين قانون نمي شود. او سعي کرده با کشاندن اين ماجرا به فدراسيون 
جهاني واليبال مانند تاج با استفاده از چماق تعليق و دخالت دولت در ورزش 
ماندني شود. اين در شرايطي است که مسئولان کميته ملي المپيک در تماس 
با مسئولان فدراسيون جهاني واليبال به آنها اين اطمينان را داده اند که اين 

قانون نه از طرف دولت که از طرف پارلمان ايران پيگيري مي شود. 

 سعيد احمدیان 

 بازگشت هاي يونايتد چقدر ادامه پذير است؟
     آی اسپورت

 يونايتد در حالي امش��ب در دربي منچستر مقابل س��يتي به ميدان 
مي رود که از پنج بازي اخيرش که در آنها گل اول را خورده، 10 امتياز 
گرفته و به نظر مي رسد وقتي شرايط براي مورينيو و بازيکنانش سخت 
مي شود، تازه آنها به خودشان مي آيند. مورينيو اما اين را هم مي داند 
که ادامه دادن به اين روند هميش��ه امکانپذير نيست. او در کنفرانس 
مطبوعاتي ديروزش در آس��تانه دربي منچستر به اين مسئله اعتراف 
کرد و گفت: »اگر مدام گل اول را بخوريم، بالاخره روزي مي رسد که 
توانايي بازگش��ت به بازي را پيدا نخواهيم کرد.« اين روز شايد همين 
امروز باشد، به خصوص که س��يتي اين فصل در هر 9 ديداري که در 
ليگ گل اول را زده به پيروزي رسيده است. در واقع سيتي در 40 بازي 
اخيرش که گل اول را زده، فقط و فقط دو بار به پيروزي نرسيده و تنها 
شکست اين تيم در اين بازي ها مقابل خود يونايتد در فصل گذشته در 
اتحاد بوده است. ديداري که ش��اگردان پپ گوارديولا نيمه اولش را با 
پيروزي 2 بر صفر به پايان بردند، اما در نيمه دوم با دو گل پل پوگبا و 
يک گل از کريس اسمالينگ 3 بر 2 شکست خوردند. يونايتد اما براي 
اينکه باز هم خودش را به دردسر نيندازد و مجبور به رقم زدن بازگشتي 

دراماتيک نشود، چه راهکارهايي مقابل سيتي دارد؟ 
در ترکيب خط مياني منچستر، نقش پوگبا و منطقه فعاليتش اهميت 
زيادي پيدا مي کند. اگر فرض کنيم الکسيس سانچز مثل دو بازي قبل 
در مرکز خط حمله قرار بگي��رد و عملًا نقش ش��ماره 9 کاذب را بازي 
کند، عرض دادن بازي توس��ط مارس��يال در بال چپ، فضايي ايده آل 
براي حرکات طولي پوگبا از س��مت چپ خط مياني به س��وي باکس 
حريف پديد مي آورد. فضايي که با توجه به توانايي هاي هجومي هافبک 
فرانسوي يونايتد مي تواند در رقم زدن نتيجه نهايي دربي سرنوشت ساز 
باشد. شکست يونايتد در بازي امشب فاصله آنها را با همشهري هايشان 
به 12 امتياز مي رساند و عملًا بازگشت شان به کورس قهرماني را بسيار 
سخت مي کند، اما پيروزي در اين بازي بزرگ مي تواند قدم بلند ديگري 
در روند احياي شياطين سرخ با مورينيو باشد و سرنوشت اين فصل را 

برايشان تغيير دهد. 

عسگری اولين طلايی کاراته ايران
 در جهانی مادريد 

 بهمن عسگری اولين مدال طلای کاراته ايران در مسابقات جهانی اسپانيا را 
به گردن آويخت.  در ادامه اين رقابت ها روز گذشته عسگری ملی پوش وزن 
۷5- کيلوگرم در فينال رقيب ايتاليايی را شکست داد و بر سکوی قهرمانی 
ايستاد.  همچنين پورشيب، کاراته کاي وزن 84- کشورمان با پيروزي   3 بر 
صفر برابر حريفي از قزاقستان همانند دوره قبل روي سکوي سوم جهان 
ايستاد و به برنز دست يافت. سجاد گنج زاده کاراته کاي وزن 84+ کيلوگرم 

هم در فينال 5 بر 2 به رقيب آلماني باخت و صاحب مدال نقره شد. 
  

 ادامه صدرنشيني وراميني ها
هفته شش��م رقابت هاي ليگ برتر واليبال در حالي جمعه برگزار شد که 
شهرداري ورامين با پيروزي 3 بر صفر برابر عقاب نهاجا در صدر باقي ماند. 
 در ساير بازی ها سايپا در ديداري خانگي 3 بر يک به شهرداري گنبد باخت، 
شهروند اراک 3 بر صفر شهرداري تبريز را از سد راه برداشت، پيکان 3 بر يک 
خاتم را در اردکان شکست داد، کاله مازنداران 3 بر 2 از سد فولاد سيرجان 
ايرانيان گذشت و شهرداري اروميه نيز در ديداري جنجالي 3 بر 2 به پيام 

خراسان باخت. 

 دربي منچستر را 
 فريدون حسن

   ليگ جزيره 
ب��ا هي��چ دربي 
ديگري نمي توان 
مقايسه کرد، حتي با ال کلاسيکو! اگر ال کلاسيکو 
طي فصل جاري فوتبال باشگاهي اروپا به دليل 
نبود مسي و رونالدو از تب و تاب هميشگي افتاده، 
ولي دربي منچستر درست مثل تمام سا ل هايي 
که از آن مي گذرد، هنوز حساس و سرنوشت ساز 

است. 
امش��ب دو تيم در حال��ي برابر ه��م صف آرايي 
مي کنند که سيتي درست مثل فصل پيش يکه تاز 
ليگ جزيره است و منچستر افتان و خيزان در رده 
هفتم جدول قرار دارد، هرچند که به نظر مي رسد 

اين روزها يونايتدي ها با آقاي خاص فوتبال اروپا 
در حال تجربه ي��ک کام بک تاريخي هس��تند. 
منچستر چند هفته اي است که روي نوار پيروزي 
افتاده و ناکامي هاي قبلي را فراموش کرده است. 
با اين حال منچسترسيتي با گوارديولا هنوز هم 
مي تواند براي آنها خطرناک باشد. فصل قبل بود 

که پپ، س��يتي را با رکورد افسانه اي 100 امتياز 
قهرمان ليگ جزيره کرد و حالا هم به نظر مي رسد 
در همان مسير قرار دارد. بر کسي پوشيده نيست 
که منچس��تريونايتد تيم برتر دربي هاي بزرگ 
انگلستان بوده و مورينيو مي خواهد در ادامه روند 
موفقيت هاي اخير خود فاصله پيروزي هاي دربي 

را براي يونايتد نسبت به حريف ديرين بيشتر کند. 
روحيه يونايتدي ها اين روزها بالاست و گوارديولا 
اين موضوع را به خوبي درک مي کند. س��رمربي 
سيتي زن ها مي گويد: »هيچ شک و ترديدي در 
مورد قدرت يونايتد وجود ندارد. آنها توانس��تند 
در تورين، يوونتوس را شکست دهند. چند هفته 
قبل هم چلسي با خوش شانسي از شکست مقابل 
آنها گريخت. يونايتد هميش��ه حريفي پيچيده 
بوده است.« گوارديولا با اشاره به قدرت استفاده 
از موقعيت تصاحب توپ در تيم منچستريونايتد 
نيز عنوان مي کند: »در بازي هاي قبلي آنها به ما 
نشان دادند که حتي در 10، 15 دقيقه مالکيت 
توپ مي توانند نتيجه را تغيير دهند. بنابراين ما 
براي کسب پيروزي نبايد کوچک ترين فرصتي   
به آنها بدهيم.« ديدار دو تيم س��اعت 20 امشب 
به ميزباني منچسترس��يتي در ورزش��گاه اتحاد 

برگزار مي شود.

امشب دربي منچستر 
حساس تر از هميشه
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موسوي اولين قرباني
 حاشيه هاي اين فصل واليبال

حاشيه هاي واليبال تمامي ندارد. حاشيه هايي که اين هفته به صورت مشت 
پاي چشم موسوي،  ملي پوش پيام خراسان نشست و مشخص نيست مرتبه 
بعدي به چه شکلي قرار است خود را نشان دهد!  البته حاشيه هاي اين هفته 
ديدار پيام خراسان و شهرداري اروميه نش��ان مي دهد اگر داوران واليبال 
اندکي با جديت و اقتدار بيشتر بازي ها را قضاوت کنند و گوش به اعتراض ها و 
نارضايتي هاي بي مورد و پي در پي بازيکنان و مربيان تيم بازنده و هوادارانشان 
ندهند، ديگر شاهد بسياري از اين حواشي نخواهيم بود. با اين حال، به نظر 
مي رسد باشگاه ها نيز بايد کمی بيشتر روي مسائل اخلاقي کار کنند، چراکه 
اگر قرار باشد به واسطه هر امتيازي که از دست مي رود، مشتي پاي چشم 
يک بازيکن يا مربي بنشانند، ديگر چه انتظاري مي توان از تماشاگران داشت، 
تماشاگراني که بدون شک با ديدن چنين صحنه هايي به شدت براي ناآرامي 

تحريک مي شوند و اين اصلاً در شأن واليبال ايران نيست!

ونگر با ميلان بازمي گردد
قديمي  ها خوب به ياد دارند سال هايي را که آث ميلان ايتاليا قدرت  

بلامنازع فوتبال اروپا بود، تيمي با چهره هاي مطرح و به يادماندني 
که هرگز از خاطره ها نمي رود. سال هاست که از آن دوران مي گذرد 
و ميلان ديگر آن ميلان مطرح، محکم و باصلابت نيست. طي اين سال ها اين تيم بارها دست به 
دست شده و سرمربيان ريز و درشت زيادي را هم به خود ديده است، اما از هيچ کدام از اين تغييرات 

جان سالم به در نبرده تا قهرمان سال هاي دور فوتبال اروپا طي 
چند سال اخير به بيماري در حال احتضار شبيه شود. مالکان 
چيني ميلان بعد از حدود دو فصل حالا به فکر اس��تخدام 
يک مربي بزرگ و مطرح براي تيم ش��ان افتاده اند. در بين 
گزينه هاي مطرح ش��ده معروف تري��ن و معتبرترين نامي 
که ديده مي شود، کسي نيس��ت جز آرسن ونگر، مردي که 
همين تابستان گذش��ته بعد از 22 سال با نيمکت آرسنال 

خداحافظي ک��رد. فرانس فوتبال مدعي ش��ده که 
ونگر 69 س��اله به زودي هدايت ميلان را برعهده 
خواهد گرفت. اين نش��ريه با اش��اره به عملکرد 
ضعيف گتوسو، سرمربي فعلي ميلان و اظهارنظر 
اخير خود ونگر مبني بر اينکه به زودي به دنياي 
مربيگري باز خواهد گش��ت، اين انتقال را بسيار 
محتمل عنوان کرده اس��ت. انتقالي که بي شک 
س��روصداي زيادي به راه مي اندازد. حالا بايد 
ديد ميلان مي تواند با ونگر به روزهاي درخشان 
دهه هاي 80 و 90 ميلادي بازگردد يا وضعيت 

ميلان چيني ها تغييري نخواهد کرد.

 بي اعتمادي مشكل اصلي کواچ و بايرن مونيخ
       بازتاب بايرن مونيخ اوضاع 
خوبي ندارد. قهرمان 
بي چون و چراي فوتبال آلمان و بوندس ليگا با گذشت 
10 هفته از رقابت هاي اين فصل، ميدان را به دورتموند 
واگذار کرده است. البته شب گذشته دو تيم در مصافي 
مهم به ديدار هم رفتند، ام��ا صرف نظر از نتيجه به 
دست آمده در اين ديدار، بايرن اين فصل کمتر نشاني 
از بايرن مقتدر فصل هاي قبل دارد و به نظر مي رسد 
باواريايي ها نتوانسته اند آنطور که بايد با نيکو 
کواچ هماهنگ شوند. اين در حالي است 
که مدت زم��ان زي��ادي از حضور 

س��رمربي س��ابق فرانکفورت روي نيمک��ت بايرن 
مي گذرد. نتايج ضعيف بايرن در اين فصل واکنش  
رئيس باشگاه را نيز در پي داش��ته تا جايي که اولي 
هونيس مي گويد: »کار ما به جايي رسيده که فقط 
تيم هاي ضعيف تر به حسابمان مي آورند.  « آنچه در 
خصوص باي��رن بيش از هر چيز ديگري به چش��م 
مي آيد اينکه سيستم چرخش��ي مورد علاقه کواچ 
چندان مثمرثمر نبوده و به مشکل اساسي بايرن مونيخ 
تبديل شده است. بايرن اين روزها از نداشتن بازيکن 
بزرگ در زمي��ن و حتي نيمکت رن��ج مي برد و اين 

مشکلي است که بايد با تغيير تفکر کواچ حل شود .

حامد قهرماني
  چهره 


